
1 school voor Lemelerveld in De Kerkenhoek is best wel een goed idee! 

 

Ik wil graag gebruik maken van deze podiumbijeenkomst door eerst kort iets te vertellen, waarna jullie 
vragen kunnen stellen.  

Ik zal me eerst voorstellen: ik ben Henk Heerink, geboren en getogen Lemelervelder, en ik houd me al 
ongeveer 9 jaar bezig met de toekomst van de katholieke kerk en van het gebied waar de kerk zich 
bevindt: de Kerkenhoek. Voor een concreet beeld daarbij: de Kerkenhoek is het gebied vanaf de 
Strenkhaarsweg, aan de westkant van het Overijssels Kanaal, met o.a. woninginrichting Wagenmans, 
tot en met het mortuarium aan de Prinses Margrietstraat aan de oostkant van het Overijssels Kanaal. 

Die werkzaamheden deed ik eerst vanuit het plaatselijke bestuur van de kerk, de locatieraad, en de 
laatste jaren als ambassadeur van dat bestuur, maar ook voor het overkoepelende bestuur van de 
Emmanuelparochie. 

Ik, maar eigenlijk wij allemaal in Lemelerveld, we maken ons zorgen over de toekomst van de kerk: als 
alles op de huidige manier doorgaat, dan gaat het op den duur mis. Dat dat gaat gebeuren, komt 
doordat steeds minder mensen naar de kerk gaan, terwijl degenen die er nog wel naar toe gaan, 
steeds ouder worden of overlijden. Daarnaast worden kerkbijdragen fors minder, terwijl afdrachten 
aan het parochiebestuur wel doorgaan doordat we bijvoorbeeld inkomsten uit verhuur hebben. En wat 
daarbij komt, is dat, o.a. doordat er steeds minder pastoors  zijn, centralisatie optreedt in de kerk in 
Ommen. Hierdoor zien parochiebesturen zich genoodzaakt om kerken aan de eredienst te onttrekken. 
Denk daarbij bijvoorbeeld aan het parochiebestuur van Heilig Kruis in Raalte, die besloten heeft om 
alle kerken behalve de basiliek in Raalte, aan de eredienst te onttrekken. Onze Emmanuelparochie 
heeft nog niets besloten, en daarom moeten we in Lemelerveld zelf dat initiatief nemen en met 
voorstellen komen die door de Lemelervelders gesteund worden. Dit voornemen hebben we ook via 
een enquête voorgelegd aan alle Lemelervelders. De uitkomsten laten zien dat men de kerk kost wat 
kost wil behouden voor het dorp, ook als dat betekent dat de kerk aan de eredienst moet worden 
onttrokken.  

Vanwege deze zorgen is enkele jaren geleden een werkgroep opgericht met als naam “De 
Kerkenhoek”. Hierin zitten alle direct betrokkenen. En dan heb ik het over de eigenaren, zoals bakkerij 
Van der Most, woninginrichting Wagenmans en particulier Alex Hondshorst, maar ook de directeur 
van basisschool Sprankel! En de gemeente in de persoon van 

Het is  ons gelukt om herbestemmingssubsidie te krijgen voor een onderzoek door erfgoedspecialist 
Het Oversticht. In 2022 is dat onderzoek op basis van 4 werksessies met de werkgroep uitgevoerd en 
daar zijn uiteindelijk 3 scenario’s voor de inrichting naar voren gekomen: een sobere variant, waarbij 
alles zoveel mogelijk bij het oude blijft, een maximale variant waarbij out of the box is gedacht zonder 
beperkingen, en een tussenvariant.  

1. Sheet tussenvariant Het Oversticht 

Die tussenvariant zien jullie hier nu op het scherm. Daarbij is rekening gehouden met de mogelijkheid 
dat de nieuwe school voor het dorp in de Kerkenhoek komt. En als die daar niet gerealiseerd wordt 
omdat de keuze op een andere locatie is gevallen, dan kunnen op die plek woningen gerealiseerd 
worden. Waar ook in Dalfsen grote behoefte aan is. 



Het feit dat ik hier nu sta om dit te vertellen, heeft alles te maken met het gevoel dat we hebben dat 
met onze voorstellen niets wordt gedaan. Op 27 februari 2024 was er weliswaar een bijeenkomst 
Toekomst schoolgebouwen bij Reimink, maar daar was geen gelegenheid mogelijkheid om iets onder 
de aandacht te brengen. Een korte toespraak die ik namens de werkgroep had voorbereid, heb ik dan 
ook niet kunnen uitspreken. Uiteindelijk heb ik deze maar vastgeniet aan een memootje en die 
meegegeven aan een willekeurige gemeente-ambtenaar. Ik vraag me af wat ermee is gebeurd. 

Daarom, om te voorkomen dat de gemeente een keuze maakt waarbij niet alle voordelen van De 
kerkenhoek in beeld zijn, en om te voorkomen dat er straks een min of meer definitieve keuze voorligt, 
breng ik die voordelen namens onze werkgroep expliciet naar voren.  

Die voordelen zijn de volgende: 

- De gemeente is al eigenaar van de grond waarop de school kan komen; er hoeft niets gekocht 
te worden 

- De gemeente kan de grond van de kerk gebruiken voor parkeerplaatsen, straten, 
groenvoorziening en dergelijke, en de eigen grond maximaal gebruiken als bouwgrond. Dat 
scheelt enorm in de kosten 

- De afstand vanuit de verschillende woongebieden in Lemelerveld naar deze school is relatief 
kort en veilig; denk daarbij ook aan de ontwikkeling van het woongebied aan de 
Strenkhaarsweg 

- Er ligt een concreet plan dat ontwikkeld is door Het Oversticht waarbij de school is ingetekend 
in De Kerkenhoek, en dat gedragen wordt door alle direct betrokkenen in het gebied 

- Naast de school is straks sprake van een mooi, openbaar park, namelijk de huidige 
parochietuin; nergens in Lemelerveld is zo’n mooi openbaar park; uitbreiding ervan met 
bijvoorbeeld een kinderboerderij op het grasveld van de kerk, behoort tot de mogelijkheden 

- Kinderen en ouders kunnen de school veilig via voet-fietspaden vanuit de verschillende 
“kwadranten” bereiken 

- Voor het autoverkeer is het ook veilig doordat vanaf de Ambachtsweg een zoen- en zoef-weg 
gepland is voor het brengen en ophalen van kinderen;  vergelijk dit met de huidige ontsluiting 
van het asielzoekerscentrum 

- De vergelijking wordt nog wel eens gemaakt met een school naast het sportcomplex: omdat 
dat zo handig is voor als de kinderen naar gymnastiek moeten; maar dat gebeurt niet vaak: niet 
in de vakanties, niet voor de meeste kinderen in de buitenschoolse opvang, niet als een kleuter 
gym krijgt in het speellokaal op school, en voor de andere kinderen is het hooguit 2 keer in de 
week; op al die andere dagen moeten ze toch altijd redelijk ver fietsen, veelal naast 
autoverkeer. 

Ja, en toch ook iets anders dat ook gaat over De Kerkenhoek. En dan spreek ik ook namens de 
verkeerswerkgroep Lemelerveld en Veilig Verkeer Nederland afdeling Dalfsen. We constateren 
namelijk dat de gemeente-ambtenaren passief zijn als het gaat om verkeersgerelateerde 
onderwerpen, binnen Lemelerveld, maar ook binnen de hele gemeente. We zien graag dat de 
gemeente-ambtenaren pro-actief gaan werken. En nu is er een onderwerp waarbij ze kunnen laten 
zien dat dit wel mogelijk is.  

 

 



 

Sheet kanaalvisie fase 4 

Zoals jullie weten, is in Lemelerveld de kanaalvisie gerealiseerd, waarbij het kanaal veel meer 
betrokken wordt bij de belevingswereld van de inwoners. Dit plan laat zien dat er bij de kanaalvisie ook 
een laatste fase 4 hoort, maar die is nog niet gerealiseerd. 

Sheet situatie raadsleden op Wagenmansbrug 

Weten jullie het nog? Dat jullie op 5 februari 2022 op de Wagenmansbrug stonden om de situatie ter 
plekke te aanschouwen? En dat ik 2 dagen daarna tijdens de raadscommissievergadering over de 
omgevingsvisie gebruik heb gemaakt van het spreekrecht om ook dit onderwerp onder jullie aandacht 
te brengen? Jullie hadden in het verkiezingsprogramma de aanpak van de 
Schoolstraat/Wagenmansbrug opgenomen en onderschreven de problematiek en de voorgestelde 
aanpak. Maar, zoals de Wagenmansbrug er nu uit ziet, is dat toch geen entree voor ons dorp?  
Dit is de kans voor de gemeente om te laten zien dat ze pro-actief met ons de Wagenmansbrug en de 
verkeerssituatie daaromheen aan kan en wil pakken, samen met het realiseren van het brede fietspad 
naar Raalte inclusief de laatste fase van de kanaalvisie. 

 

Ik dank jullie voor jullie aandacht.  
Zijn er vragen? 


